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EFA Online Presidium Conference, May 31, 2021, 6:30 pm 
Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Jürgen Albrecht 

(GER), Ulrich Meiners (GER).   Missing sorry: Petr Riedl (CZE). 

 

 

Meeting points 

1.  Opening / Welcome   

Franco Giori opened the 3rd Presidium Conference in 2021. 

The invitation to this meeting was duly received, and the submitted agenda was adopted without any 

requests for changes. 

1.1  Minutes Bureau Conference 13-04-2021 

The minutes of the Presidium Conference on April 13, 2021 were approved. 

 

2.  Messages 

2.1  general  

The new agreement for the 2022 European Championship in Italy has not yet been signed. Franco Giori will 

work on this point. 

2.2  IFA 

The Women's World Cup in Jona (SUI) was canceled and is now to be organized in Grieskirchen (AUT) - 

postponed by two weeks. 

 

3.  EFA competitions 2021 

3.1 Women’s Champions Cup Diepoldsau/SUI und Men’s Champions Cup Vöcklabruck/AUT – 

Status of preparations / draw 

The group draw has been prepared and should now take place by mid-June. After that, the fixtures will be 

created promptly. 

  

3.2 EFA 2021 Fistball Men’s European Nations Cup Schneverdingen/GER   

With the EFA 2021 Fistball Men’s European Nations Cup, a new event concept comparable to the European 

Championship was developed. Date: 01.-03. October 2021. 

At the moment there are reports from 6 nations. 

The possible participation of the VTF Hamburg RefugeeTeam was discussed. In principle, the EFA supports 

the inclusion of the RefugeeTeam in the additional program on Saturday. 

Awards and gifts are organized by Josef Andolfatto. 

It is played with Sportastic balls. 

   

3.3 EFA 2021 Fistball Men’s U21 European Championship Grieskirchen/AUT July 30/31 

The local EFA contact person is Gerhard Zeller. The EFA takes care of the balls and awards. 

 

4.  European Youth Cup   

The European Youth Cup was canceled for this year as well. 

It must be clarified whether the European Youth Cup will take place again in Burghausen in 2022. 

In addition, the event should then become an official EFA event. 
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5. Calendar 2021-23 (changes) 

The calendar was updated again and published on the EFA homepage. 

In any case, the presidents of the member associations should also be invited to a planned general date 

conference of the IFA. Franco Giori takes over the communication. 

 

6.  Cooperation between Sportdeutschland.TV/EFA 

Jürgen Albrecht conducted preliminary talks regarding a cooperation with Sportdeutschland.TV. The 

German broadcaster would like to take over the signal from top European fistball events and broadcast it in 

Germany. 

Jürgen Albrecht reported on more precise conditions. 

The EFA would like to pursue this possibility. The leaflet live stream would have to be adapted accordingly. 

Jürgen Albrecht will deal with it. 

 

7.  EFA-Congress  

There were no objections from the European member associations to the postponement of the EFA 

Congress planned for 2021 as part of the European Championship in Kaltern. 

 The congress will definitely take place on June 9, 2022 in Kaltern / Italy. 

 

8.  Miscellaneous 

8.1  Personnel 

A successor to the referee officer Karl Hinterreiter is still being sought. 

Gerhard cells remains active in this matter. 

 

In principle, the EFA Presidium continues to strive to position itself more broadly - in particular, interested 

parties from the so-called smaller nations should be won over to participate in the Presidium. Concrete 

addresses by the EFA should possibly be successful in this matter. 

EFA is also happy to accept inquiries and applications. 

 

8.2  next online conference 

Monday, July 19, 2021, 6:30 p.m. (if required) 

The next date: September 20, 6:30 p.m. 

 

 

 

European Fistball Association 

Franco Giori     Ulrich Meiners 

President     General Secretary 

 

 

Ahlhorn, June 4, 2021   

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer) 
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EFA Online Präsidiums-Konferenz, 31. Mai 2021, 18:30 -20:00 Uhr   
Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Gerhard Zeller (AUT), Jürgen Albrecht 

(GER), Ulrich Meiners (GER).   Entschuldigt: Petr Riedl (CZE). 

 

Tagungspunkte  

1.        Eröffnung/Begrüßung 

Franco Giori eröffnete die 3. Präsidiumskonferenz im Jahr 2021.   

Die Einladung zu dieser Sitzung erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wurde ohne 

Änderungswünsche angenommen. 

1.1      Protokoll Präsidiumskonferenz 13.04.2021 

Das Protokoll der Präsidiumskonferenz vom 13.04.2021 wurde genehmigt.   

 

2.        Mitteilungen 

2.1 allgemein  

Die neue Vereinbarung zur Europameisterschaft 2022 in Italien ist noch nicht unterzeichnet. Franco Giori 

wird diesen Punkt bearbeiten. 

2.2      IFA  

Die Frauen WM wurde in Jona (SUI) abgesagt und soll nun - um zwei Wochen verschoben - in Grieskirchen 

(AUT) organisiert werden. 

  

3.  EFA Wettbewerbe 2021 

3.1 Women’s Champions Cup Diepoldsau/SUI und Men’s Champions Cup Vöcklabruck/AUT –

– Stand der Vorbereitungen/Auslosung 

Die Gruppenauslosung wurde vorbereitet und sollte nun bis Mitte Juni erfolgen. Danach werden zeitnah die 

Spielpläne erstellt. 

 

3.2. EFA 2021 Fistball Men’s European Nations Cup Schneverdingen/GER   

Mit dem EFA 2021 Fistball Men’s European Nations Cup wurde ein neues, mit der Europameisterschaft 

vergleichbares Veranstaltungskonzept entwickelt. 

Termin: 01.-03. Oktober 2021 

Momentan gibt es die Meldung von 6 Nationen.  

Die mögliche Teilnahme des VTF Hamburg RefugeeTeam wurde besprochen. Die EFA befürwortet 

grundsätzlich eine Einbindung des RefugeeTeams in das Zusatz-Programm am Samstag. 

Auszeichnungen und Gastgeschenke werden von Josef Andolfatto organisiert. 

Es wird mit Sportastic-Bällen gespielt. 

 

3.3  Die U21 EM im Rahmen der Weltmeisterschaften 

Nach Aussagen von Gerhard Zeller bleibt für die U21 EM alles wir bisher besprochen. 



 

4  Jugend Europapokal – Durchführung 

Der Jugend-Europapokal wurde auch für dieses Jahr abgesagt. 
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Es muss geklärt werden, ob der Jugend-Europapokal im Jahr 2022 wieder in Burghausen stattfindet.  

Außerdem sollte die Veranstaltung dann eine offizielle EFA-Veranstaltung werden. 

  

5  Terminkalender 2021-23 (Änderungen) 

Der Terminkalender wurde erneut aktualisiert und auf der Homepage der EFA veröffentlicht.  

Zu einer angedachten allgemeinen Terminkonferenz der IFA sollten in jedem Fall auch die Präsidenten der 

Mitgliedsverbände eingeladen werden. Franco Giori übernimmt die Kommunikation. 

 

6. Kooperation Sportdeutschland.TV/EFA 
Jürgen Albrecht führte Vorgespräche bezüglich einer Kooperation mit Sportdeutschland.TV. Der deutsche 

Sender würde gern das Signal von europäischen Faustball Spitzenveranstaltungen übernehmen und in 

Deutschland verbreiten. 

Über genauere Konditionen berichtete Jürgen Albrecht.  

Die EFA möchte diese Möglichkeit weiterverfolgen. Das Merkblatt Live-Stream müsste entsprechend 

angepasst werden. Jürgen Albrecht wird sich damit beschäftigen. 

 

7  EFA-Kongress  
Gegen die Verschiebung des im Rahmen der Europameisterschaft in Kaltern für 2021 geplanten EFA-

Kongress gab es keine Einwände der europäischen Mitgliedsverbände. 

 Der Kongress findet nun definitiv am 9. Juni 2022 in Kaltern/Italy statt.  

  
8. Verschiedenes       

8.1    Personelles 
Es wird weiterhin ein Nachfolger für den Schiedsrichterverantwortlichen Karl Hinterreiter gesucht. 

Gerhard Zellen bleibt in dieser Sache aktiv.    

 

Grundsätzlich strebt das EFA-Präsidium weiter an, sich insgesamt breiter aufzustellen – besonders sollten 

Interessanten aus den sogenannten kleineren Nationen zur Mitarbeit im Präsidium gewonnen werden. 

Konkrete Ansprachen durch die EFA sollten in dieser Sache eventuell erfolgreich sein. 

Auch Anfragen und Bewerbungen nimmt die EFA gerne entgegen.  

 

8.2 nächste Online-Konferenz 

Montag, 19. Juli 2021, 18:30 Uhr (bei Bedarf) 

Der weitere Termin: 20. September 18:30 Uhr 

 

 

 

European Fistball Association 

Franco Giori     Ulrich Meiners 

Präsident    General Secretary     

 

 

Ahlhorn, 4. Juni 2021    

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)     


